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مجمع، عزیزی خادم را
به حقش می رساند؟

رياست فدراسيون در بلاتكليفي همزمان با پرونده 
بزرگ فساد
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رابطه فوتبال و سياست
و  پدر  برای  و  بود  زیستن  فوتبال همه  ما،  نسل  برای 
مادرها، پا زیر توپ زدن، فوتبال از این بابت که با یک 
توپ و یک زمین مسطح قابل دسترس است در همه جای 
دنیا رواج داشته و شاید بهتر باشد بگوییم بین المللی ترین 

فرهنگ بشر کنونی فوتبال است .
بازی  را  فوتبال  بسیاری   ، می شناسند  را  فوتبال  همه 
این رقابت دو گروه برای   ، یا لااقل طرفداری  می کنند و 
تصاحب یک توپ و نهایتا رساندن آن به تور دروازه حریف، 
مکانیزمی پدید آورده که با ذات تمدن بشری که سراسر 
رقابت و جنگ برای مغلوب کردن رقبا و تمدن های دیگر 

بوده را شبیه سازی کرده است .
این بار رقابت برای تاراج ثروت و تصاحب زمین و خراب 
کردن شهرها و ... نیست، این بار رقابت برای تصاحب میانه 

میدان و حمله به خط دفاعی برای تصاحب دروازه است .
دروازه ای که اگر گشوده شود راه را برای ورود به سرزمین 

ثروت و شهرت و قدرت فراهم می آورد.
آری فوتبال حتی می تواند شکست های نظامی را در عرصه 
ورزش جبران کرده و با )دست خدای مارادونا( قامت ملکه 

انگلستان و پادشاهی بریتانیا را در جام جهانی خم کند .
فیلم )پرویزخان( نمونه کاملی از تمدن فوتبال و لینک 
بودن آن به موارد و مسائلی است که بالذات ارتباطی با 
ارتباط  که  می گوید  واقعیات  اما  ندارند،  فوتبال  و  ورزش 

دارند.
که  می آموزد  ما  به  خان  پرویز  روایت  با  فوتبال  آری 
فوتبال یک امر سیاسی نیست، اما یک برگه برای سیاست 
مداران و حتی نظامی ها هست و از این بابت فوتبالیست ها 
بسان  اینکه  هم  و  بدانند  را  خود  قدر  هم  می بایست 
دیپلمات ها و سیاست مداران، آموزش ببینند و محرم اسرار 

باشند .

صادق رشیدی فرد  سرمقاله

سخنگوی دولت گفت: رویکرد ما در مواجهه با نقاط ضعف 
باید بر شناخت آسیب ها و یافتن درمانی برای آن متمرکز باشد 
که باعث ایجاد احساس حرکت و تقویت باور و روحیه برای 

حل مشکلات می شود.
به گزارش ایسنا، علی بهادری جهرمی شنبه ۲۹ اردیبهشت 
۱۴۰۳ در اختتامیه رویداد »جام رسانه امید«، اظهار کرد: اگر 
امروز شاهدیم که تهاجم علیه استقلال، آزادی، انسان مداری 
از حوزه های اصلی جنگ شناختی است، خط  و دین مداری 
مقدم این دفاع، اهالی رسانه هستند. باید به جایگاه و اهمیت 
و حساسیت آن باور داشته باشیم و هم درخور آن همه باهم 
دست به دست هم دهیم و حاکمیت و جامعه رسانه ای، یک 

سنگر واحد برای هجمه شبانه روزی دشمن داشته باشیم.
وی افزود: البته متاسفانه ادبیات لازم و مناسب با همین 

عرصه  جهادگران  است.  نشده  تولید  هنوز  شناختی  جنگ 
تبیین کجا مورد توجه بوده اند؟ و ابعاد این جنگ شناختی کجا 
دیده شده و به آن پرداخته شده است؟ کسانی که از هویت 
و استقلال و باورهای ملی حمایت کردند آیا مورد هجمه قرار 
نگرفته اند؟ آیا کسی آنان را به مردم معرفی کرده؟ آیا آنان الگو 

شده اند؟
سخنگوی دولت تاکید کرد: تروریسم رسانه ای در کنار افکار 
عمومی، بسیاری از مجاهدان این عرصه را هم مورد هجمه و 
حمله قرار می دهد که کمتر به آنان توجه شده است. اصلی ترین 
هدف جنگ شناختی، ایجاد سردرگمی و یأس در افکار عمومی 
و ایجاد فاصله میان جامعه و هدایت گر این جامعه است تا از 
درون مشکل آفرینی کنند. بهادری جهرمی با بیان این که »به 
تعبیر رهبری کلید اصلی حل مشکلات، امیدآفرینی است«، 

یادآور شد: ما هنوز آنچنان که باید به اهمیت و راهبردی بودن 
نقش امید در حل مسائل و پیشرفت امور توجه نکردیم.

و  یأس  ناامیدی،  که  همانطور  افزود:  دولت  هیئت  دبیر 
سیاهی قفل مسائل و مشکلات است، امید و آینده بینی کلید 
حل مشکلات و مسائل است. بیانیه گام دوم شاه کلید حل 
مشکلات را مشخص کرده که همان امیدآفرینی است و باید 
امید را بیش از پیش در دل ها تقویت کنیم. وی گفت: گام اول 
انقلاب موفقیت های کمی نداشته است، نقاط قوت و قدرت را 
ببینیم. ۱۲ پرتاب ماهواره در سه سال اخیر داشتیم. در زمینه 

زیرساخت های آب و برق و گاز دستاوردهای بزرگی داشته ایم.
بهادری جهرمی اظهار کرد: در حوزه نقاط ضعف هم که هر 
فرد و جامعه ای می تواند داشته باشد باید به این امر توجه کنیم 
که هرجایی پایین انسان درمیان باشد، حتماً نقطه ضعف وجود 

دارد. نقطه  ضعف را باید دید و شناخت اما نه با هر رویکردی؛ 
رویکرد ما باید به شناخت آسیب و یافتن درمان آن متمرکز 
باشد که این خود باعث ایجاد احساس حرکت و تقویت باور و 
روحیه حل مشکلات است که پادزهر پمپاژ ناامیدی دشمنان 

است.
سخنگوی دولت با تاکید بر این که »بعد از عملیات وعده 
صادق، سپاهیان دروغین دشمن همگی نقش بر آب شده اند«، 
به سر  از عملیات وعده صادق  بعد  امروز در دنیای  گفت: 
می بریم. امروز بعد از عملیات جوانان فلسطینی هم هستیم 
که تاثیر آن را در اروپا و آمریکا می بینیم و هم بعد از عملیات 
وعده صادق است که عمق اقتدار ما را نشان می دهد، متوجه 
باشیم که نباید اجازه دهیم دشمنان با اقدامات مغرضانه خود 

این تاثیرات را از تحلیل ها و اذهان ما کنار بزنند.

از  گفت:  پاسداران  سپاه  هوافضای  فرمانده  عالی  مشاور 
»وعده  عملیات  در  خرمشهر  و  سجیل  فتاح،  موشک های 
صادق« استفاده نکردیم، بلکه موشک های نسل  قدیم را به کار 

گرفتیم که همان ها اراده ما برای بازدارندگی را نشان داد.
رویداد  اختتامیه  در  بلالی  علی  سردار  ایسنا،  گزارش  به 
»جام رسانه امید« با بیان این که »امروز موشک هایی با برد 
۲ هزار کیلومتر و دقت اصابت نقطه ای داریم«، اظهار کرد: 
شکست های بسیاری در صحنه ایجاد این توان داشتیم اما از 
دور خارج نشدیم و از میدان به در نرفتیم. امروز موشک های ما 
همگی نقطه زن هستند و این با امید و دانش آفرینی و تکیه بر 

توان جوانان به دست آمده است.
در  پهپادها  از  غنی  بسیار  مجموعه ای  امروز  افزود:  وی 

نیروهای مسلح وجود دارد که همگی بومی است. اقدامات و 
فعالیت های شهید حسن طهرانی مقدم در زمینه افزایش قدرت 
موشکی ما بی بدیل است. ما به قدرت نیروهای مسلح خودمان 
باور داریم. امروز دانش ما بومی است و با نیازهای ما همگون 
و همساز شده است. بلالی یادآور شد: در حوزه پدافندی هم 
سامانه سوم خردادی را ساختیم که نسل قدیم ماست و نسل 
جدیدی هم داریم که هنوز آن را مورد استفاده قرار ندادیم اما 
با همان سامانه سوم خرداد از مرزها و حریم هوایی کشور به 
خوبی دفاع کرده ایم. در حوزه فضایی هم لایه لئو را پشت سر 
گذاشتیم و البته هنوز دو لایه دیگر هم باقیست که آن ها را هم 

پشت سر خواهیم گذاشت و به لایه های بالاتر خواهیم رسید.
مشاور عالی فرمانده هوافضای سپاه پاسداران تاکید کرد: ما 

به قله های فناوری های فضایی هم خواهیم رسید و این امر با 
تلاش و پیگیری جوانان مان به نتیجه نهایی می رسد. سال های 
زیادی هم تا رسیدن ما به این نقطه باقی نمانده است. ما اراده 
خودمان را برای رسیدن به نقطه بازدارندگی نشان دادیم و به 
آن رسیده ایم. بلالی یادآور شد: ما موشک های فتاح، سجیل و 
خرمشهر داریم اما در »وعده صادق« از این ها استفاده نکردیم، 
بلکه موشک های نسل  قدیم را برای این عملیات به کار گرفتیم و 
اراده خود برای بازدارندگی و جلوگیری از حمله دشمن به منافع 
خود نشان دادیم. وی تصریح کرد: در این عملیات نشان دادیم 
جمهوری اسلامی می تواند موشک های خود را به نقاط مدنظر 
خود شلیک کند و دو پایگاه مهم صهیونیست ها که در حمله به 
کنسولگری ایران در دمشق و شهادت مستشاران ایرانی نقش 

اساسی داشتند را هدف قرار دادیم.
مشاور عالی فرمانده هوافضای سپاه پاسداران، گفت: آن 
اقدامی که می خواستیم در جریان عملیات وعده صادق، انجام 
شد. این در حالی است که دشمن در ابتدای این عملیات گیج 
بود و آمار مقابله ۹۹ درصدی را اعلام می کرد اما بعد از گذشت 
چند روز این میزان را به حدود ۷۵ درصد کاهش داد و اخیراً 
هم شنیده شده که از مقابله ۲۵ درصدی حرف می زنند اما هر 
درصدی که باشد، این مهم است که ما اراده به کارگیری قدرت 

در زمان مناسب را داریم و آن را عملی کردیم.
بلالی تاکید کرد: اراده ما بر به کارگیری قدرت در زمان و مکان 
مناسب است و این اراده را هم در جریان عملیات وعده صادق 
به خوبی نشان دادیم تا از سیادت و آقایی کشورمان دفاع کنیم.

بهادری جهرمي: 

وز، جهان پس از »وعده صادق« است جهان امر

روايت سردار بلالي از جزئيات عمليات وعده صادق

در خواب خوش فدراسيون صورت گرفت
اقدام علنی نهادهای نظارتی در مبارزه با فساد در فوتبال!

یادداشت

خبر

واشنگتن پست: 
نتانياهو همان اشتباه آمريكا در عراق را تكرار مي كند

»اتفاقی بسیار غیرعادی در اسرائیل در حال رخ دادن است؛ مقامات ارشد 
نظامی شروع به انتقاد از نحوه اجرای جنگ در غزه توسط نخست وزیر، بنیامین 

نتانیاهو کرده اند«.
به گزارش ایسنا، فرید زکریا در تحلیلی برای واشنگتن پست با بیان این مطلب 
نوشته است: »رسانه های اسرائیلی از یک جلسه امنیتی گزارش داده اند که در آن 
ژنرال هرتزی هالوی، رئیس ستاد ارتش اسرائیل از نبود استراتژی روشن نتانیاهو 
انتقاد کرد. هالوی با اشاره به اینکه ارتش اسرائیل دوباره وارد شمال غزه شده است 
- منطقه ای که ادعا می کرد در ماه ژانویه پاکسازی کرده است - هشدار داد که اگر 
برنامه ای برای ایجاد نوعی دولت بدون حماس در این مناطق وجود نداشته باشد، 
ارتش اسرائیل درگیر یک عملیات بی پایان خواهد شد. یوآو گالانت، وزیر جنگ پا 
را فراتر گذاشته و علناً از نتانیاهو انتقاد کرده و گفته است که روز بعد از جنگ 
تنها باید توسط بازیگرانی که جایگزین حماس می شوند، شکل بگیرد. وی اعلام 
کرد که حماس به اسرائیل اجازه نخواهد داد که مستقیماً بر غزه حکومت کند. 
نیویورک تایمز گزارش مشابهی از درگیری و مناقشات داخلی اسرائیل داشته است. 
هاآرتص هم نوشته این جلسات توجیهی برای رسانه ها  فقط می تواند یک جلسه 
توجیهی هماهنگ علیه نخست وزیر باشد. دلیل این مخالفت های خارق العاده در 
زمان جنگ این است که مقام های اسرائیلی متوجه چیزی شده اند که مقام های 
آمریکایی ماه ها درباره آن به آنها هشدار می دهند: بدون داشتن استراتژی برای 
ایجاد حکومت باثبات در غزه، آنها با یک شورش مستمر روبرو خواهند شد، 
همانطور که ایالات متحده در افغانستان و عراق تجربه کرد. شواهدی وجود دارد که 
در حال حاضر این اتفاق در حال رخ دادن است. نیروهای اسرائیلی دو بار مجبور 
به بازگشت به جبالیا )شمال نوار غزه( و سه بار به الزیتون )در شهر غزه( شده اند. 
حمله اخیر و بحث برانگیز ارتش اسرائیل به بیمارستان الشفا دومین تلاش بود که 
نشان داد موفقیت اولیه آنها پایدار نبوده است. آنتونی بلینکن، وزیر امور خارجه 
آمریکا هفته گذشته خاطرنشان کرد: ما در مناطقی که اسرائیل در شمال پاکسازی 
کرده است، حتی در خان یونس، دیده ایم که حماس بازمی گردد. در مورد اینکه 
آیا ارتش اسرائیل در انجام حملات خود در غزه مراقب غیرنظامیان است یا خیر، 
مطالب زیادی نوشته شده است. اما نکته بزرگتر به استراتژی ضد شورش مربوط 
می شود. تنها کمپین موفق ضد شورش آمریکا در سال های اخیر در سال ۲۰۰۷ 
در عراق برای محافظت از غیرنظامیان، منزوی کردن شورشیان و سپس سرکوب 
آنها طراحی شد. برای این منظور، ژنرال دیوید پترائوس، مذاکراتی طولانی با اهل 
تسنن عراق - جامعه ای که شورش ها را تولید می کردند - داشت تا آنها را جذب 
کند و در دولت عراق سهمی به آنها بدهد و در نتیجه شورشیان و شبه نظامیان 
را منزوی کند. او سپس از نیروی مرگبار علیه آن شبه نظامیان استفاده کرد. این 
تقریباً معکوس استراتژی اسرائیل است که قبل از هر چیز به دنبال حماس بوده 
است، با گلوله های آتشین، بدون توجه به غیرنظامان غزه. استدلال نتانیاهو علیه 
طرح ها و عملیات های پس از جنگ این است که جنگ تمام نشده است و هیچ 
جایگزینی برای پیروزی نظامی وجود ندارد و هرگونه تلاش برای توجیه با این یا آن 
ادعا دور شدن از واقعیت هاست. او بارها در لفاظی های خود مدعی شده که جنگ 
را تا رسیدن به پیروزی کامل ادامه خواهد داد، که احتمالاً منظور او تسلیم شدن 
حماس است. از همان اوایل جنگ، دولت بایدن بر این باور بود که استراتژی 
نتانیاهو ناقص است، زیرا هیچ راهی برای شکست نظامی حماس بدون استراتژی 
سیاسی برای منزوی کردن آن و ارائه جایگزینی که اعتبار و مشروعیت داشته 
باشد وجود نداشت. به همین دلیل بود که کاخ سفید می خواست با تشکیلات 
از جمله مصر و عربستان  از کشورهای عربی،  خودگردان فلسطین و گروهی 
سعودی، گفت وگوهایی را آغاز کند تا برنامه هایی برای بازسازی و حکومت در غزه 
غیر حماس انجام دهد. نتانیاهو چنین طرحی را در نظر نخواهد گرفت. نتانیاهو از 
صحبت در مورد پس از جنگ امتناع می کند زیرا می داند که آینده اش پس از جنگ 
تاریک است. بسیاری از اسرائیلی ها همچنان او را مسؤول سیاست هایی می دانند 
که منجر به حمله هفت اکتبر و طوفان الاقصی شد. در صورت برگزاری انتخابات 
جدید، او احتمالاً سمت خود را از دست می دهد - و سپس با پیگرد قانونی مداوم 
و همچنین تحقیقات احتمالی در مورد شکست هایی که به هفت اکتبر منتهی شد، 
مواجه خواهد شد. همه اینها تا زمانی که او نخست وزیر باشد، می تواند لغو شود؛ 
او هرگز به هدف تسلیم حماس دست نخواهد یافت، اما جنگ را به طور نامحدود 
ادامه خواهد داد. این یک استراتژی است که برای تامین امنیت آینده اسرائیل 

طراحی نشده است، بلکه هدف تنها خود او است.«

عبدالله دارابی
سال ها بود که افراد فوتبالی مختلف با ارائه کدها و نشانه هایی از وجود 
فساد در فوتبال سخن می گفتند و ابراز نگرانی می کردند. نهادهای رسمی چون 
کمیسیون های اصل نود و ورزش مجلس شورای اسلامی به شواهدی دست 
یافتند و خبر از وارد عمل شدن هم می دادند که البته در عمل بیشتر مصرف 
تبلیغاتی، انتخاباتی داشت! در این میان متولی اصلی فوتبال کشور را خواب 
خوش یا غفلت و یا سهل انگاری فرا گرفته بود تا جایی که افراد فوتبالی معتقد 
به وجود فساد، تبانی، رشوه و... در فوتبال مورد غیظ فدراسیون قرار می گرفتند 
و با محرومیت و جریمه های هنگفت نیز مواجه می شدند! دریغا که مسوولی 
در این فدراسیون عریض و طویل با آن ارکان قضایی مختلف و پرتعداد، توجهی 
بایسته و شایسته حتی درحد بررسی موضوع نیز به عمل نیاورد تا جایی که 
خود فدراسیون نشینان نیز مورد ظن اهالی فوتبال- بخاطر این بی توجهی- قرار 
می گرفتند و می گیرند، اما آقایان برای تبرئه خویش نیز از خواب خوش و 

خوش بینی بی جا دست نکشیدند!
شرایط تا جایی پیش رفته است که کمتر کسی می تواند وجود فساد در 
فوتبال را  منکر شود، اما دلیل عدم پیگیری و مبارزه با آن از سوی فدراسیون 

فوتبال... الله اعلم... و گذشت زمان عیان خواهد کرد!
سرانجام پرونده ای در رابطه با فساد در فوتبال شکل گرفت و مورد اقدام 
قرار گرفت، اما نه از طرف متولی اصلی فوتبال کشور بلکه با شکایت مسوولان 
شرکت مس رفسنجان و ورود نهادهای نظارتی و قضایی کشور. مسوولین 
فدراسیون که به رغم رسانه ای شدن پرونده، هم چنان سکوت اختیار کرده 

بودند مجبور به حرکتی لاک پشتی در این زمینه شدند؛ ابتدا پس از چند روز، 
اعتراف به تشکیل پرونده و احضار متهمین کردند، سپس فعالیت چندین مدیر 
برنامه را معلق کردند و اخیرا محترمانه عذر ۲ تن از مسوولین ارشد کمیته های 
داوران و مسابقات را خواستند تا معلوم شود دیگر مجالی برای کتمان و اهمال 
نمانده است! هنوز جامعه فوتبال متحیر است که چرا زودتر از این ها و توسط 
خود فدراسیون فوتبال به گزارش ها و شکایات مدیران فوتبالی و داوران وقعی 
شایسته نهاده نشد و مبارزه ای فراگیر در برابر فساد شکل نگرفت؟! همان 
گزارشاتی که این روزها مدیرعامل سابق باشگاه مس رفسنجان و داور سرشناس 
و بازنشسته فوتبال از ارائه آن در سال های قبل به مسوولین فدراسیون، سخن 

می گویند و بی گمان موارد دیگری هم وجود داشته و دارد.
آن چه باعث امیدواری است؛ اینکه هرچند دیر ولی بالاخره استارت برای 
مبارزه با فساد در فوتبال، آن هم توسط نهادهای قدرتمند نظارتی و قضایی و 
با شکایت بجای مسوولین وظیفه شناس باشگاهی شهرستانی و شاید خلاف 
میل باطنی عده ای زده شده است، اما انتظار می رود این مسیر تازه آغاز شده 
با قدرت، قاطعیت، پیگیری و بدون ملاحظات مصلحتی پیموده شود تا شاید 
مقداری از فساد، رشوه، تبانی ) که حجمش اندک نیز نیست( از پیکر نحیف 
کرده فوتبال کشور زدوده شود. امید است در این میان فرقی بین خرد و کلان، 
آقازاده و غیرآقازاده، مشهور و گمنام، تهرانی و شهرستانی، با نفوذ و بی نفوذ و 
رده بالا و رده پایین قائل نگردد که همه نیک می دانیم در صورت وجود تبعیض 
و تفاوت در برخورد، نهادینگی فساد و کانالیزه شدن آن از طریق متنفذین، 

قدرتمندان و ثروتمندان را سبب شده ایم.

درس، تجربه و عبرتی که همگان و به ویژه مسوولان امر باید از این پرونده و 
بطور کلی قضیه فساد در همه ابعادش بگیرند عبارت است از:

۱- بر هم زدن خطوط قرمز بیهوده و مضر که خود فسادزاست.
۲- از آن جایی که نشان داده ایم متاسفانه علاج قبل از وقوع را جدی نگرفته 
و نمی گیریم که این نیز به گسترش فساد انجامیده و می انجامد، لاجرم باید از 
تنومند شدن فساد در زمان مقتضی جلوگیری کنیم که متاسفانه اکنون دیر هم 

شده است و لذا باید از تنومندتر شدنش ممانعت به عمل آورد.
باید عبرت بگیریم که هر قدر وجود چنین فسادهایی را حتی در همه شوون 
مملکت، چشم بسته و با اطمینان کاذب و بی توجه به محتمل بودن وقوعش، 
نفی کنیم، کشور، مردم و سرمایه هایی نظیر؛ اعتماد عمومی، ثروت کشور و 
نیروی انسانی سالم و بالنده آسیب جدی و شاید جبران ناپذیر خواهند خورد؛ 
به عنوان مثال اگر در اواخر دهه ۶۰ و اوایل دهه ۷۰ بی جهت وجود فساد در 
بین برخی مدیران و دستگاه ها مورد انکار و برخورد چکشی برخی مسوولین قرار 
نمی گرفت و حداقل وجود آن محتمل شمرده می شد و مورد تحقیق و اقدام 
مقتضی قرار می گرفت به تنومندشدن فساد و حتی عادی شدن اخبار آن نزد 
افکار عمومی در سالیان اخیر منجر نمی شد! اکنون چند درصد از جامعه دیگر 
با شنیدن خبرهای اختلاس، کلاهبرداری، ارتشای کلان در شوک فرو می روند 
و بهت زده می شوند؟ اینها نتیجه عدم علاج قبل از وقوع و آن خط قرمزهای 
کاذب اشاره شده است که فساد را تعمیق داده و مردم را در قبال انعکاس 
اخبارش، دیگر چنان سال های پیشین متحیر و متعجبنمی سازد و مبارزه با آن 

را سخت تر و هزینه بر تر و پیچیده تر نموده است!

وند وندادامه ر ادامه ر
خ ارز خ ارز نر کاهشیکاهشی نر
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شرح در صفحه  11

صبر آمريكا در برابر نتانياهو تمام خواهد شد؟

اقدامات نتانياهو در كشتار غيرنظاميان فلسطيني خشم جمهوری خواهان را نيز به دنبال داشته 
است. آژانس های اطلاعاتي امريكا پيش بيني های خطرناكي برای آينده سياسي نتانياهو و پيش بيني 

رفتار حماس در فردای جنگ غزه دارند كه اعضای كنگره را نگران كرده است.
گفته مي شود بسياری از دموكرات ها از بنيامين نتانياهو نفرت دارند. اما باتوجه به اينكه كمپين نظامي اسرائيل 
برای نابودی حماس فاجعه انساني ايجاد كرده و ده ها هزار غيرنظامي كشته شده اند، رهبران دموكرات به دنبال 
پايان دادن به زندگي سياسي نتانياهو هستند. به گزارش خبرآنلاين در همين راستا كاملا هريس، معاون بايدن، 
اخيراً ميزبان رقيب سياسي اصلي نتانياهو، بني گانتز، در كاخ سفيد بود كه نشان دهنده نااميدی دولت امريكا از 
نخست وزير اسرائيل است. اما اقدامي كه همچون بنزيني بر آتش دموكرات ها بود اظهارات رهبر جمهوری خواه 
سنا در روز پنجشنبه بود. چاک شومر، رهبر اكثريت سنا و يكي از سرسخت ترين مدافعان اسرائيل در واشنگتن، 

گفت زمان آن است كه اسرائيلي ها به نتانياهو رای دهند.
شومر، بالاترين مقام يهودی در ايالات متحده، در سخنراني در مجلس سنا گفته بود: «من معتقدم كه انتخابات 

جديد تنها راه برای اجازه دادن به يك فرايند تصميم گيری سالم و باز در مورد آينده اسرائيل است.» 
او گفت «نتانياهو با اجازه دادن به بقای سياسي خود بر منافع اسرائيل، راه خود را گم كرده است» سخنراني شومر كه 
دموكرات ها را شوكه كرده بود به عصبانيت آنها دامن زد. اگرچه سخنراني شومر نقطه عطفي در خشم دموكرات ها 
از نخست وزير اسرائيل بود كه منجر به نمايش رفتاری غيرمعمول از سوی يك قانون گذار ارشد امريكايي شده بود 

كه خواستار بركناری رهبر يك كشور متحد در ميان جنگ مورد حمايت ايالات متحده شد.

 ادامه جنجال بر سر
وز تعطیل  ر

درآمد یارانه بگیران 
زیرذره بین

دومینوی غافلگیری از 
سیل به مشهد رسید

موافقان و مخالفان
چه مي گويند؟

با هدف افزايش سهم دهك های 
نخست انجام مي شود

ساخت وساز در «جويي كه 
يك روز بگذشت آب»
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